





By a month after the meeting, Lee Oswald had moved
inte a rooming house in Dallas under an assumed name.
By the following month when the time for the President’s
parade arrived, Oswald was on the parade youte at the
Texas School Book Depository, where a job had heen
found for him. By the night of Friday, November 22nd
the President wus dead, Ferrie was driving through a
thunderstorm tn Houston, Teras, and the defendant. Shaw,
was out on the west coast. Lee Oswald. however, was in
a Dallas jail ending up as the scapegoat.

- AS TO THE PLANNING—the conspiracy--our jurisdie-
tion is Timited {0 New Orleans, although we will later oi-
fer evidence concerning the assassination in Dealey Plaza
in Dallas because i confirms the existence of 2 conspiracy
and because it confirms the significance and relevance of
the planning which occurred in New Orleans, 1t is the
position of the State of Louisiana that, regardless of the
power which might bring about the execution of a Presi-
dent of the United States, whether it be initiated by a
small group or the highest possible force, neither the plan-
ning of his murder nor any part of it, will he regarded
in Louisiang as being above the law.

And so, with David Ferrie now dead and Lee Oswald
now dead, the state is bringing to trial Mr. Shaw for his
role—as revealed by evidence—in participating in the con-
Spiracy to murder John F. Kennedy,

Returning our attention to the cluttered apartment
of David Ferrie: The evidence will show thai Perry Russo
had been a fairly close friend of David Ferrie for some
time prior 1o the meeting between the defendant, Ferrie
and Lee Harvey Oswald.

THE EVIDENCE further will show that Perry Russo
first met Lee Harvey Oswald at David Ferrie’s apartment
shortly before the principal meeting between the named
conspirators took place. At this meeting Oswald, who was
cleaning a bolt-action rifle with a telescopic sight, was in-
troduced to Russo by Ferrie as Leon. Perry Russo saw

- Lee Harvey Oswald at Ferrie’s apartment at least once
after the meeting of the conspirators. On this oceasion
Oswald appeared to he having some difficulty with his
wife and he gave Russo the impression he wag leaving town.

Russo also had seen the defendant Shaw, once hefore
the meeting. This was at the Nashville Street wharf at
the time President Kennedy was speaking there in the
Spring of 1962. The defendant, Shaw, alsoc was seen by
Russo with David Ferrie subsequent to the assassination
at Ferrie’s service station in Jefferson Parish.

In connection with the testimony of Perry Russo, the
state will introduce into evidence pictures of the defendant,
David Ferrie and Lee Harvey Oswald, as well ag pictures
of the exterior and interior of David Ferrie’s apartment
at 3330 Louisiana ave. Parkway, and other corroborating
evidence.

The evidence will further show that the defendant in ac-
cordance with the plan, and in furtherance of it, did in fact
head for the West Coast of the United States-—ostensibly to
make a speech—on Nov. 13, 1963. He remained there until
after President Kennedy'’s assassination on Nov., 22, 1963,
thereby establishing an alibi for himself for the day of the
shooting, '

The State will offer into evidence a ledger sheet of trav-
el consultants and testimony whith reflects the arrange-
ments made by the defendant, Shaw, to go to the West
Coast. This travel consultant firm—which in 1963 was lo-
cated in the International Trade Mart—was the same firm
‘which arranged for I.ee Oswald to go to Europe, from which

he went fo Russia, several years earlier.
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THE STATE WILL SHOW that Ferrie drove to Houston
on the day of the assassination, departing from New Or-
leans on the evening of Nov. 22—some hours after the Presi-
dent was killed and two days before Lee Oswald was killed.
Ferrie drave, with two young companions, through a severe
storm for the ostensible purpose of going ice skating in
Houston. Upon arriving in Houston, Ferrie and his com-
panion went io the Winterland Skating Rink where Femg
loudly and repeatedly introduced himself to the manager of
the rink. Despite the fact that he had driven all the way
{rem New Orleans to Houston for the purpose of ice s!;atmg,
David Ferrie never put on any ice skates at g]]. While his
young friends siated, Ferrie stood by the public pay phone
as if waiting for a call.

The eviderce will further show that earlier, after Lf_je
Oswald’s departure from New Orleans, he iook a short trip
te Mexico and then made his way to Dallas. On OQct. 14,_ 1963,
he rented a room at 1026 N. Beckley st. under the fictitious
name of O. H. Lee. Two days later he went to work at the
Texas School Book Depository, which wag located at the
intersection of Houston and Elm sts. in Dallas, Tex,

At the Book Depository, Buell Wesley Frazier was em-
ployed in the order filling department, Frazier lived in Irv-
ing, Tex., a suburb of Dallas, and was a eg-worker of Os
wald’s, Oswald’s wife and baby daughter also lived in Irv-
ing with Mrs. Ruth Paine, a friend of the Oswalds. Frazier’s
sister, Linnie May Randall, was a neighbor of Mrs. Paine’s
in Irviag,

SINCE OSWALD HAD AN APARTMENT in Dalias, he
made arrangements with Frazier to ride to Irving with him
only on weckends. Oswald thereafter rode to Irving with
Buell Frazier every Friday except the one immediately
preceding the assassination. Oswald did not go to see his
wife and daughter on that weekend because, he said, he
was working on getting his driver’s license. However, that
next week Oswald once more broke his ritual with Fragier.
On Thursday, Nov. 21, 1583, Lee Harvey Oswald asked
Frazier if he could ride to Irving that night for the EUrpose
of picking up some curtain rods for his apartment. On Fri-
day morning, Nov. 22, 1963, Buell Wesley Frazier drove Oe-
wald from Irving to the Texas School Book Deposiiory. Os-
wald had with him a package wrapped in brown Wrzpping
baper. When he inquired as to its contents, Frazier will tes.
tify, Oswald replied that the package contained the curtain
rods he had returned home to pick up the nighi Whefora. )
Frazier will further testify that Oswald told him that he
would not be returning to Irving that night, Friday, Nov.
22, 1963.

Buell Frazier will festify that he entered the Texas
School Book Depository building that morning ahout 50 feet
behind Lee QOswald. Oswald was still carrying the package,
Frazier will testify that he saw Oswald a couple of times
that morring, but never saw the rackage again.  Around
noon of that day, Frazier went to the front steps of the
Texas Sehool Book Depository to watch the presidential mio-
torcade which was due to pass directly in front of {he
Book Depasitory as it made its turn off Houston strect onio

Elm street. While the rotercade was passing, Frazier
heard three shots which sounded like they came from the
area of the underpass—near ihe grassy knoll—in front of
the President.
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AT THE CONCLUSION of ‘“raz.-ex s testimony, the stats
will introduce into evidence pictures of a paper sagk found
in the Texas School Buok T}epomto"y, as well a3 pictures of
Dealey Plaza as it appeared on the day of ihe assassination.

Evidence will alsc indicate that a boit-action Manniichs
Carcano rifle was found at the Depository and that, Du“%ﬁd
upon the testimony of Buell Wesley Frazier, thiz rifle had
been brought there by Lee Cswald that morning when he
arrived with Frazier,

With regard te lhe assassination ifself. .m %.;ate will
establish that on Nov. 22, 1653, Fresident John ¥ . Kennedy
and Gov. John Cennaily, who'was riding in the udma limgu-
sine, were wounded as a result of gmsmtt fired by different
guns at different locations. Furihermave, the Stats wiii
show that Presideni Kenredy himself wes siroek by & num-
ber of buliets coming frem diiferent purs at different loca-
tions—thus showing ﬂmt mare (han one Derson was shoot-
ing at the Preaiﬁe;;t The evidence will siow that he was

struick in the front as well ag the hack—and that the finzi
shot which struck him came from in froat of him, knocking
him backwards in his ear. Once agair, since Les Oswald
was in the Book Depsmrvy behind the President, this wiil
siiow that a number of men wern sitwoting and nr.a_t he was,
therefore, killed as the rsult of a cGESpiracy.

The state. in showing that a number of guns were F.fed
during the assassination of President John i7. Kennedy, will
offer, i addition e evewitiesses, various photogy an}s an
motion pictures of what iranspired in Desley Plaza sn No-
vernber 24, 1363

First, the state will offer an 8mm calor motion pichurs
Sl taken by Abra hﬂn* Zat}n‘uzie", comimenly dnown as {he
Zapruder film. This {1 haS 004 heen shown fo the
publie, will clearly ,mm.- vou the t of the shots sh 4

i2 President. In this conneciion e ""l also offzr glides
and phoiographs of various individual frames of fhis film.
The state will request permission {rom the court to aliow
vou, the jury, to view ihis material. Thus, you will be anle
te see~in color miotion piciure—ihe President ng e i3
som:g struck by the various bullets and vou will be able to zee
nitm fall hackwards as the fatal shot sirikes him from the
frent—not the back but the frovt.

ALEQ, THE ETATE will inlroduce as evidencs cer
other photographs and motios picture films. taken dur
the assassination, as listed helow:

I—The “Meormar picture” wiith i 2 rolareid
photogranh taken by Riarv v‘?"‘ihﬁh} in ’Jf? *ey *’E't
on Nov. 22, 1983, In addition to
nection with &, the state u!*
prints of this nhetegravk,

2—-Varioius photagraphs isken &
iia Dealey Plaza on Nov. 22, 194

3.~Various phowgraphe taker by Miss VWihoe Bend
in Dealey Plaza on Ney. 22, 085,

4—A motion pleture {ibn with slides zad photo-
graphs taken by Mr. John Martin on Nov. 22, 1963.

The slate will qualify Robert H. Wesi, the Counly Land
Surveyor for Dgllas County. Tex.. as a licensed registerad
vublic surveym and thus corap ient o testify as an export
8¢ to the geographical aspects ¢f Dealey Plaza, Dalias, Tex.
In conjunction with the testimony of Mr. Wesi, *he state will
olier into evidence a certified survev, av aerial photograph
and 2 mock-up moedel of Dealey Piaza.

The Stale will also qualify Dr. Robert Shaw 25 an exper:
in the field of medicine, and in "OuI’IE‘Cl o with this testimony
e wiil offer X-rays and mecical records concerning Ger.

Cenaally’s wounds and ireaiment at Parvkland Memorial
Hospital in Dallas, Tex.
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The state will ualify sud offer the testimony of D
Nichaols, a medical expert in the field of fqrensxc medicing
and pathology. Tn counection with his testg‘ﬁonﬁr :gle staie
will offer certain exhiiits and photographs iato evidence.

YURTHERMORFE, DURING the presentation of m
case, the state will qualifly and offer ihe j,cstimony uf Gpne-
cial Agent Kabert A. Frazier of ihe Fede?:'ag Bureau ‘of 1}wes-
tigation as an expert in the field of ballistics. Special Ag
Lyndal Shaneyieli, who is a pholographic expert with
Federal Bureay of Investigation, will be qualified and -
testify,

The state alss will nreébm cyewliness testimony, em™
baraunv what is show in the Zopruder film: That th
dent’s faia! shot was received ivom the front and that m‘:*
‘was ﬂ'll on beckweed—nat forward—rfrom the force of this
fatal shot. The evewituess testimony will also shew illar “15
shosting came {rom a number of dirzctions and tha!, hs
fore, the President was murderad, not by a lone in
hehind nim but as result of a conspiracy to Kill Tin.

We will thea show that & few minutes after the shoc—:jnq
Lee Oswald come runiing 1 ihe grass i froat of o
hook depository, that be ciimbed into a siation wegoen wiili

snother mau ai ihe whee! and that thiz station wagon pulled
away and disavvearesd into the traffic on Elm Sir
| omHE BEVIDENOR

BICE will show that shortly after tie as
sassination of Pr evmcm Kennady, on Novenﬂu T 25,'1963,_
agems of the Federal Bareau of mues;a,lt:ahon 11:;.':=-'“1r;wcr_i
Dt. A Andrews Jr. in his
New Orleans.
cirew., z iocal ey, 1
thorongh search for a
A man who jdentifie:

izrvey Qew
beﬁﬂ fom'r“u\a clm with the
nedy. The sial Inlroduce cvi
this case ﬂm.én" 'In., s
“Clay Certrand™
ice T*‘zrw C

S g

aroaf Jehn F. Hen-
ence in the cmrse gf
¢ delepdant, Clay Shaw, and the
'.‘.-:.‘?;‘-*ci “’-"n Awdeewg on helalf of
o the saine pesson.

; that semie thme Auring

TO‘:' Tfice i
dence at 1312 D
dente of a ;ong-',. a
address s:‘d‘e” 5
}:e.mu that
0.8 Posi ©
least five let)
Carirand,” fhe name u

&4 r'”ﬂe Ed f\
e cefendan. at the yaceting
and Ure Harvey Qswald i

u Ef""‘ ‘\mzr 'u the let

c;"rt,

Ferrie’s aparimen
ters addrested ig ¢
nostal astherit
Lhese letiers :

¢ 1414 Chartres ;

1 Perirand
‘u at teo ! six rrv:-ht‘a
l.camn of the fact that the Jrlx.nﬂ. Pavish ti:rr‘tct u.
ney’s office was javestt g the assassination of Pre
. Kenuedy. in facr i preceded the siant of
. fon by the district atlormiey's. office. In o
with this evidence, ihe "tat will offer into evida
U.S. Post Offies forms ruilecting the change of 244
tiated by ths defendant 'zr-,:i testimony showing tha

tn that address of addrassed te *Clen: Bertramd ™

it WILL PE SHOWN that

in Lecember 1035 the defond-
Reom of ona of the air
lines at Moisant Air wort and that, while there, he signed t
guzst register in the namoe of “Llw ‘?ﬂrtrmwd " Eyewitnosz
testimory will be presented and iho guest beok yhish he
si:*“mct will he int veod inio evidenee,

The State of Louisiana will ask you fo retwrn 5 vardict

tst the defendant, Clay Shaw.
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What follows is an in-depth summary of the first three days of the Shaw conspiracy
trial, sent exclusively to the AIC by Art Kevin, KHJ-BRKO general correspondent in
New Orleans. Mr. Kevin is news director of KHJ radio in Los Angeles. We thank him
for providing this important article in the midst of his busy schedule, and we look
forward to forthcoming information from him.

THE CLAY SHAW TRIAL

There are many aspects to this trial that I want to report on, but the first (and
wost important, of course) is the testimony of the State's witnesses who appeared in
the first three days. A total of 15 persons were paraded before an all-male Jjury of
12, and two alternates. Most of them were there to talk about an apparent trip Lee
Harvey Oswald made to Clinton, Louisiana, in late August or early September, 1963.
Oswald reportedly went to Clinton in the company of two other men; according o
vitnesses, one was Lee Harvey Oswald and the other was probably the late airline
pilot, David W. Ferrie. ¢ FER 69

Court convened at exactly 10:03 AM on the first-day. The first order of business
vas a motion by defense attorney, F. Irvin Dymond, that Sandre Moffett McMaines of -
Des Moines, Iowa, be provided physical protection so that she could come to New Orleans
to testify for the defense. Mrs. McMaines allegedly attended the party in 1963 at
which Perry Raymond Russo says Clay Shaw, Lee Oswald David Ferrie and others plotted
the death of President Kennedy. Dymond asked that Mrs. McMaines by given immunity
from arrest by Garrison. Assistant DA James Alcock argued that it was impossible for
her to be given such extra-legal protection for her action or statements during this
trial. His argument prevailed.

At 10:27 AM District Attorney Jim Garrison rose to personally deliver the State's
opening statement. Garrison began by half-apologizing to the jury for the length of
the document that he was about to read. "This statement,” said Garrison, "is merely &
blueprint for what the 8tate intends to prove." Garrison went on to detail the charges
against Shaw and explain what the law of criminal conspiracy was all about. "The evi-
dence will show," he continved, "that Lee Harvey Oswald was involved in bizarre acbivi-
ties in New Orleans." Garrison said that he would also show that Shaw's trip to the
West Coast (San Francisco) in September of 1963 was of great importance to his case.
Garrison contended that Shaw, at a party, set up the flight escape program from Dailas
with the late David Ferrie, among other aspects of the murder. Then Garrison menticned
for the first time publicly that he would show that ILee Harvey QOswald went to Jacksoy,
Louisiana, in August or September, 1963, and in ihat period, Shaw, Oswald and Ferrie
drove to a small Louisiana town nearby where Oswald tried to register to vote. Garrison
said that he would also offer evidence to disprove the official account of events on
that day in Dallas. The mere mention of Dealey Plaza brought defense attorney Dymond
to his feet, objecting to the inclusion of Dallas events into this local conspiracy
trial. Garrison half-grinned at Dymond as he argued his point. Prosecutor Alcock rose
to say that the State had a right to "over-prove its case” if it wanted. After more
argument the judge upheld the State's point and allowed Gerrison to continue with his
opening statement. Garrison said that regarding Dallas he would offer Photos and films
vhich would show conclusively that President Kennedy was hit by a number of bullets
from different locations, and that he was hit from the front as well as from the rear.
Garrison added that among the witnesses he would offer would be Buell Wesley Frazier
and Lyndal Shaneyfelt of the FBI. He said he would also offer a topographical analysdas
of Dealey Plaza as well as a mock-up of the area. Getting back to Clay Shaw, Garrison
sald he would show that Shaw's trip to the West Coast was arranged by the same New
Orleans travel agency that set up Oswald's trip to Europe, from which he defected to
Russia, and that he would also show that Shaw and the elusive Clem Bertrand were one
and the same person. Garrison said he would prove this by showing that Shaw received
at least five letters addressed to Bertrand at another address that he had set up.
Garrison said that he also had a local hotel register in which Shaw registered as Ber-
trand. ' '
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wunch. When court resumed at 1:40 M it was time Tor defense atborney Dymond to deliver
the defense' openéng statement to the Jury. Dymond made sure to impress upon the jury
that he was not there to defend “he findings on the Warren Report. "That," said Dymond,
"tas nothing to do with our cose. Tt is our intention to show that Clay Shaw did not
conspire with Lee Harvey Oswald or David ¥W. Ferrie to kill President Kennedy, nor did
he ever meet with them." Dymond added, "when David Ferrie died, the roaches came out of
the woodwork." But Dymond saved hig major thrust for Perry Russo, the young man who

said he attended the party where Shaw, Oswald and Ferrie hatched the Presidential mmrder
plot. Dymond said, "I will prove t¢ you +hat Russc is an unmitigated liar."

As Dymond became stronger and more demeaning in his rhetoric, Assistant DA Alcock
rose to object. The judge ugheld Alcock. Then, instead of running down Russo personally,
Dymond went on o pinpoint what he said were major inequities in Russo's whole story.
Dymond said he would preve hisg cage by offering "competent evidence." As for another
State’'s witness, Verncn Bundy, Dymond said he would show that Bundy was "totally un-
worthy of belief." The defense counsel further said he would prove that Clay Shaw was
in San Francisco at the time of Kennedy's assassination, and that he was there as part
of his normal, rebular business activities. In closing, Dymond veminded the jury again
that the Warren Commission Revort was not on trial here and asked that it not be
azllowed to obscure the issues.

A short recess, then the calling of witnesses began at 2:30 PM.

First Witness: Lee McGee of Jackson, Louisiana, a barber by trade. He testified
that in late August or esrly September, 1963, he gave a haircut to a man he identified
a3 Lee Harvey Oswald. McGee said thai Oswald was alone, but had come to his shop in
what appeared Lo be s somevhat battered, dark-colored car. He said there was a voman
in front, and whol appeared to be a baby bassinet in the back seat. He said Oswald wae
10oking for a job and that he told Oswald o see & foruer politician in Clinton, ILovie-
irna, (very close to Jackson) about a post ot a state hospitel there. McGee said he
also told Oswald that he would have a batter chance of getting the job if he were a
registered voter. McGee said under cross examination that he'd never done this before
Tor anybody, but that he was wmnpressed by Oswald, whose oversll clean image prompred
nim o try to help him get a joh. Then a shortg recess, and court re-convened at 3:20

Second Witness: Reeves Morgan of Clinton, who identified himself as a former
=tate Legislator who was now a foundry worker. He identifisd a mug shot of Oswald and
3ald that this young man had indeed come 1o gee him in late August or early September,
1963, about a job at the state hospital. Morgan said that he told Oswald that he could
uct hepp him directly over his former constituents but did tcll him what to do in owrder
to start the ball rolling to get a Job. Morgan too desecribed Oswald as neatly dressed
and clean shaven. Morgen said that as soon as he sag Oswald's picture after the ass-
assination, he contacted the FBI but they never sent anyone to see him.

Third Witness: John Manchester, Town Marshall of Clinton, who said he was Max -
shall in late August and early September, 1963, {as well as at present) and that ke
could well remember that time because of a Hegro voler registration drive that was un.
der way. Because of the drive, Manchester said, he was especially avare of strange:s
and/or strange vehicles in town., He said he had assigned himszlf to the registrar of
woters office where he notiwad a strange black car. He said he “checked out" the driver;,
n he identified as Clay Shaw. Manchester said that Shaw identified himself as dir-
~etor of the International Trade Mart. Under cross examination, he said that he had
only spoken to the driver for some tvo minutes, and that even after Shaw was arrested
oy Garrison and he saw Shaw's picture in the paper, he did not recognize Shaw immediate-
1y, but later"pieced it together." As to how he could remember the incident so clearly
when 1t lasted sguch a short time, Menchester told defense witorney Dymond, "I may for-
aet a name, M. Dymond, but never a face in my kind of work." Shoriily before Dymond ex-
cused Manchester, he tried to intimate that Manchester was auti-Negro, and that was

3700 words and 35 minuvtes iater, Garrison was through, and the trial recessed for

really the reason he was assigned to the registrar of volers office. The State objectied,
and Dymodd dropped the matber.
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Foubth Witness: Henry Palmer, Registrar of Voters of Clinton, who said he had
held that post in late Abgust or early September, 1963, when the alleged Oswald visit
occured. Palmer testified that he, too, saw a "big, strange Cadillac" parked next to
his office when he left for a morning and afternoon coffee breik. Palmer said he asked
one of Clinton's officers to "run a 10-23" or license plate check on the vehicle. He
said he saw fwo men in the car. He identified the driver as the defendant, Clay Shaw.
The other man, said Palmer, "had heavy eyebrows and mussed-up hair." When the license
check came back, said Palmer, he "wondered what Trade Mart people were doing in town."
Later, in his office, he said he spoke with Lee Harvey Oswald, who wanted to registey
to vote. Palmer said he told Oswald that he could not since he didn't have enough proofl
that he'd been a resident of Clinton long enough to qualify. Palmer said that the only
identification that Oswald gave him was a Navy discharge card. Palmer said that never-
theless he told Oswald to go on over to the state hospital and fill out the employment
application. Under cross examination, the defense hit hard at the fact that Palmer
as never closer than 15 to 20 feelt from the automobile, and thus, identification of
Shaw was imprecise.

Fifth Witness: Corri Collins, Negro CORE chapter leader from Clinton, vho said
he too noticed a strange black Cadillac, when it first pulled up to the registrar of
voters office in Clinton. Collins said he looked closely because he thought the occu-
pants were FBI people. He said when he first spotied the vehicle, there were three men
in it, two in front, one in the back. The man in back got out and went in line to
register to vote, said Collins, while the other two men sat in the car. The man that
had left the car, said Collins, was Oswald. He testified ihat the driver was Clay Shaw,
vhile the third man he recognized as David Ferrie. Collins said he immediately recog-
nized all three men in his mind as they surfaced in the assassination and later in the
Garrison probe. Asked why he didn't give this information to the FBI, Collins told the
defense, "Nobody asked me."

At 5:23 PM the jury recessed. Judge Edward Haggerty, Jr., announced that since
the jury was scquestered, he was Tormally ordering that they be given a medical check
by a doctor for the State at least once 2 week.

7#&43@? . E,. Duowwn. €8,

Friday, 9 AM. Sixth Witness: William D'uena, a Negro residing in Clinton, who
identified himself as a fammer and consiruction worker. Ho said he had been active
with CORE in the voter registration drive in late August and September, 1963, and that
he too recalled seeing the big black car pull up in front of the Registrar of voters
office in Clinton. He especially noticed the driver "becouse he vas a stranger.” He
describeg the driver as a big "wide-shouldered man with gray hair." He then identified
the man as Cley Shaw. D'uena said he also noticed "a strange vhite boy" in line, who
he says he now knows as Lee Harvey Oswald. Despite some rather gcathing cross examina-
tion Déuena's story remained unchanged. _

Seventh Witness: Mrs, Bibbie Dedon of Baton Rouge, the first woman called by the
State, who said she was employed as = receptionist-clerk at the state hospital in Clin-
ton in late August and Early September, 1963. She said that one day a man approached
her for directions to the hospital's personnel office. She testified that the man was
Lee Harvey Oswald. Mrs. Dedon said she reported the incideatl to the Louisiana State
Police shortly after the assassination, but was never contacied by the FBI.

Eighth Witness: Mrs. Maxine Kemp, of Clinton, who said she Jjoined the state hos-
pital in September of 1964 (after the time of the apparent Oswald visit to Clinton).
As secretary to the personnel officer and as person in charge of the employment files,
Mrs. Kemp said she discovered an application made out by Lee Harvey Oswald. After she
became aware of the Garrison investigation through the nevspapers, said Mrs. Kemp,
she again looked for the Oswald application but was unable to locate it.

Ninth Witness: Officer Bernard Winstein, of the New Orleans Police Dept., who
said he works in the intelligence division of the department, and indicated that he
had knowledge of the Fair Play For Cuba Committee, of which Oswald claimed he was chap-
ter chairman. But due to some excellent defense arguments, Officer Winstein was unable
to complete his testimony as to the validity of two leaflets which he'd brought with him.
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Yenth Witness: Officer Frank Haywood, of the New Orlecans Police Dept., who in
August of 1963 was one of three patrolmein who arrested Lee Harvey Oswald and others
when they vere passing out literature in front of the New Orleans International Trade
Mart. But again, due to somé good defense arguments, Officer Haywood was unable to pin
down the previous Officer's leaflets as being those he obtained from Oswald the day
of the arrest. (The prosecution here was attempting to lay the groundwork that Oswald
distributed the black-on-gold Fair Play For Cuba leaflets. The DA's office would then
try and authenticate them with the testimony of later witnesses.) The best that Officer
Haywood would testify to wasthe fact that the leaflets in Alcock's possession "looked
like the ones that Oswald had in his possession the day he was arrested."

Eleventh Witness: Captain Francis Martello, 20 year veteran of the New Orleans
police Dept., who said that following Oswald's arrest on August 10, 1963, he inter-
viewed Oswald in his cell for some 30 minutes. Martello seid he questioned Oswald main-
ly about the literaturc he was distributin # before he turned it over to the Secret
Service. Again, all Cspt. Marteddd could say was that the leaflet that Alcock had in
hand looked similar to the one he understood had come from Oswald. _

Before the State's next witness could he called, defense attorney Dymond asked
that some of Capt. Martello's testimony be read back. He specifically called attention
to a portion in which Judge Haggerty tried to clarify some of his guestions to the
witness. Dymond said the statements of the Judge were extra-legal and improper, and
therefor asked that a mis-trial be declared. The Judge responded that he was merely
using his judicial discretion to help the witness, and the defense request for a mis-
trial was turned down. 1

Twelth Witness: Girard Ray of New Orieans, vho said he was cmployed as a wharf
patrol officer in August of 1963. He wag then told by his superiors to warn awvay Lee
Harvey Oswald from the waterfront while Oswald was distributing Fair Play For Cuba
leaflets.Ray brought with him a copy and the original leaflect he said he took from
Oswald. ' ' :

Thirteenth Witness: Charles P. Steele, Jr., of New Oriecans, who said that in’
August of 1933 he was employed at a service station and knew Lee Harvey Oswald. He
sald he handed out Fair Play For Cubs leaflets with Oswald on the Louisiana waterfront.

Then a recess for lunch. Trial resumed at 1:05 B, :

Fourteenth Witness: The Controversial Vernon Bundy, who had testified at Shaw's
rreliminary hearing almost tiwo years ago.At that time he said that he was in a section
-of the Louisiana lakefront when he sais Clay Shaw drive up in a big black car and meet
Lee Harvey Oswald, and give Oswald what appeared to be money. Bundy at that time was
about to load himself with two caps of heroin. He retcld the same tale, but this time
added a courtroom demonstration that loft many (including Shaw) smiling and scratching
their heads. Bundy asked that Shaw get up and walk some 20 feet away, then walk back
towards him, while he sat angled to the defendant. Bundy said this would prove "that he
vas straight.” Bundy had Shaw perform his stroll twice then told the court that it was
Shaw's somevhat pidgeon-toed thrust in his gait that made Buandy completely certain that
Shaw was the man he saw that day with Oswald on the vateriront. When defense took over,
there Immediately followed a 15 minute recess For the argment of legal points. Testi-
mony resumed at 2 PM, and as anticipated, the defense tore into Bundy. Dymond attempted
to show Bundy as a burglsr ss well as a nareobics addict, 2 man who, because of his
“hébit, had bad visusl and mental perception. But Bundy remained Tirm about what he had
scen that day on the lakefront. He was Tinally dismissed after 1 hour and 435 minutes on
the stand. A recess was called. The trial resumed at 3:10 PM with a witness who was o
confound the court, and once again cast major doubt as to the credibility of Garrison's
case againgst Shaw, L

Fiftecnth Witness: Charles Spiesel, of New York City, who identified himsclf as
an accountant and tax consultant. In a2 relaxed.but deliberate dialogue, Spiescl told
the hushed courtroom that in June of 19632 he was at a bar in New Orleans where David
Ferrie (vho was with another man and two women) invited him to a French Quarter party.
Once there, said pplesel, Ferrie introduced him to the host, Clay Shaw. Spiesel said
that on the trip to the party he was glven th understand that this was not the host's
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apartment, but that he was using it because the occupants were out of town and had
given Shaw the keys. At the party, said Spiesel, someone brought up President Kennedy's
name. Many who were there, said Spiesel, agreed that Kennedy was a bad President.
Someone else said,according to Spiescl, that somebody "ought to kill the S.0.B."
Spiesel then said that David Ferpic expressed the opinion that it could be done, and
that Clay Shaw smiled and agreed. Another young man with a beard and a splint on his
finger also got up, according to Spiesel, and said he'd like to be the one to do it
"in a couple of weeks" when the splint would be removed. Spiesel said that after the
party he saw David Ferrie several other times, and on those occasions Ferrie often spoke
of Shaw, Spiesel said that Ferrie believed Shaw could help him land a tax job locally,
and urged that Spiesel contact Shaw. Spicsel added that he tried to talk to Shaw on
three occasions but was unsuccessful.

Spiesel's testimony had a stunning effect on everyone in the courtroom, including
the defense, who asked for a recess when the prosecution tendered the witness to them.
Ten minutes later, when trial resumed, Dymond had some rather startling facts of his
own at hand. For example, he got Spiesel to admit that in 1967 he'd talked to CBS TV
about telling his story on that network, but that he'd demanded $2,000 for his services.
Spiesel also admitted that he'd been involved in somc lawsuits, in which he charged
that certain persons and groups vere hypnotizing and harrassing him to covet his busi-
ness. Dymond then left this area, and storted to pick away at the reason that Spiesel had
come to New Orleans in June, 1963. Spiesel remarked that he often came to New Orleans
because he liked the city, had thought about moving there, and besides had a daughter
at the University there that he wanted to see. Spiesel said he'd flown into New Orleans
in May of 1963 and stayed at several hotels before he found an apartment. He said he
couldn't remember the hotels, "unless I have a telephone book." Getting back to the
alleged party, Spiesel said that it was Shaw who told Ferrie that an assassin could cs-
cape a murder scene by air. Ferrie agreed, said Spiesel.Returning to the lawsuits, the
defense got Spiesel to admit that in these suits (which he, himself, penned) he alleged
that the Pinkerton Detective Ageney, The New York City Police Dept., and several in-
dividuals were hypnotizing and harrassing him because he had been the focal point of
another Communist conspiracy in recent years. Spiesel was on the stand an hour and 30
minutes before the trial recessed for the day. In that period, the believable became
unbelievable. L

Satvurday, 2/8f69, The trial resumed at Precisely 9 AM. Charles Spiesel again took
his place on the witness stand. For a change, Asst. DA Alcock locked somewhat strained
around the eyes, while Clay Shaw was, by contrast, smiling and much less fidgety.
Defense attorney Dymond tore right back into Spiesel. This time he had the full copy of %
the lawsuit Spiescl had filed alledgedng harrassment and hypnosis.Dymond dramatically
read the entire text of the document into the record. It had a definite cffect on the
Jury and on Spiesel, who now stroked his bald head nervously with his right hand, miss-
ing his scalp completely/ His left hand rested firmly on the arm of the witness chair,
his fingers pounding away at the wood. In the document, Spicsel claimed that from 19k8
to 1964 he had been harrassed and hypnotized in several cities, New York, Washington,
and New Orleans, among others. People had tapped his phone; others had come to his door
disguised as members of his family. It got so bad, he concluded, that it affected his
sex life. Under crpss examination, after Dymond entered the wocunent into the record,
Spiesel admitied that he'd been hypnotized "50 or 60 times against (his) will" over a
15 or 16 year period. He said he knew he was being hypnotized, especially when People
attempted to "get his éye." Then Dymond presented another document to Spiesel and asked'
him to identitfy it. Spiesel was given time to examine it more closely as a short recess
was called. When it was over, Dymond started right in on Spiesel, but had to stop when
the judge asked ham to wait until the Jury again filed into the Jury box.

When Dymond was through, Alcock tried to save Spiescl with a review of the
witness' good World War IT service background and gradustion from New York University,
But Dymond came back and got Spiesel to admit that despite his background, he now has
some 15 lawsuits on file against him in New York City regarding debts, and has in fact
declared bankruptcy. When Spiesel was excuscd, he'd been on the hot seat for three hours.
Then Dymond asked that the court move to the alledged location vhere Spiesel claimed
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the party took place. Prosecution had no objection, so the trial recessed at 10:30 AM
and was re-scheduled for 1:30 PM to allow for lunch. The trial resumed at 2:30, rather
than 1:30, apparently due to a longer than expected lunch by the jury. Spiesel was back
on the stand. He said he thought he recognized the building where the party tock place,
at the intersection of Dauphine and Esplanade Streets in the French Quarter area.

As Spicsel was [inally excused from his subpoecna by both defense and prosecution,
Alcock moved that the trial be recessed so that hig office could better check the
building Spiesel identified. Defense had no objection, and the trial was recessed

until 9 AM Monday morning.

OTHER NOTES OF INTEREST

SECURITY- Courtroom security seems not as good as, for example, that offered in
Los Angeles for the Sirhan trial. ALl of us are frisked as we enter the courtroom; but
the search for both males and females is cursory. Men are scarched through their cloth-
ing. The frisk usually ends at the waist. Herd bulges (cigarette packs) are never in-
vestigated, nor are pens, pencils or shoe heels. The female scarch is so incomplete
that it may be performed in front of any man. As one repoiter noted to me: "Any
woman could snecak a sawed-off in here and make it." At the Sirhan trial which I have
covered often, all rcporters and spectators are reguested to dump all articles in every
pocket onto a table. Then you assume a spread-eagle position, palms against the wall,
and are surveyed Irom stem to ankle by the firm hands of a deputy dheriff. When you are
cleared of that, you are asked to turn your shoe hcels up for s search for a phony shoe
base. Of course, one must keep in mind that Shaw has been free on $10,000 bond here
for almost two years since his arrest. Apparently, if anyone wanted to do him harm,
it would have happened by noy.

EXCIUSIVE INTERVIEWS

MELVIN BELLI- Belli attended only the opening session of this trial, primarily
to hear Garrison deliver his opening statement and hear the defense respond.Belli told
me in a copyrighted taped interview later that he thought Garrison's courtroom manner
vas'devestating”, but that he must say that he thinks "the Warren Commission report is
correct...Lee Harvey Oswald was the lone assassin and there was no conspiracy." As
paradoxical as it might sound, continued Belli, "I think Shaw will probably be found
guilty, but that the verdict will not alter the conclusions of the Warren Report.”
Belli said he thought Shaw would be convicted "on a lot of loose talk." He said he
would also be "surprised and shocked" if Garrison could prove a tie between Shaw and
Jack Ruby, whom he once defended in Dallas.

RICHARD SPRAGUE- (Spzague is a photographic expert who was here for the first
two days of the trial. He makes his home in Hartsdale, New York. Sprague has located
over 500 photos of the assassination site in Dealey Plaza; many of them will surface at
this Shaw trial.) Dick Sprague was inpressed by the general validity of the opening
day's witnesses. He states that he expects the Zapruder film to be the most damning
indictment of the falsity of what the Warren Commission contends happened in Dallas.

He says this film will definitely show that Kennedy was hit from the front.

JIM GARRISON- My promise that what we spoke of was "off the record" prevents me
from saying anything other than that the big DA says he is getting a good night's slcep
every night and will continue to do so. In his first and only day in court so far,
Garrison was constantly sought out by members of the public to attach his autograph
to a piece of paper. He complied with the following: "Thanks for asking for my auto-
zraph, Jim Garrison.Y o

CArt Kevin

Please try to remember to inform the AIC of changes of address. Please include both
old and new zip codes. These Newsletters are mailed at bulk rates, which precludes

forwarding, so we must have your current, correct address to insure continuance of

delivery.
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KEEPING UP WITH THE SHAW TRIAL: PERRY RUSSO

About the only way to know vhat's going on in New Orleans 1s to subscribe to the New
Orleans Times-Picayuwne. It arrives four days late, but includes, either in paraphrase
or direct guote, the entire proceedings of the Clay Shaw trial. The important thing is
to be very sceptical of everything, I repeat, EVERYTHING else you hear or sec in the
mass media. *

As an example, let's take the controversial Perry Russo. The Los Angeles Times,

which ordinarily runs its Shaw-trial storices on about page 24, headlined a few days

ago that Russo had admitted that the conversation about killing Kennedy he had over-
heard in mid-September of 1963 amonz Shaw(alias Clem Bertrand), David Ferric and "Leon"
Oswald might have been no more than a "bull session." In actual fact, the phrase was
not Russo's but that of the prosecuting attorney, F. Irvin Dymond. The actual testimony,
as reported by the Times-Picayune (E/lll was as follows:

During the cross examination, Dymbnd repeatedly asked Russo if he considercd the
conspiracy conversation as simply a "bull Session.' Rugso explained that he did not
have an opinion about it. :

"Isn't it a fact that you didn't take it seriously?" Dymond asked.

"Initially, you couldn't believe Ferrie. Ee was prone to the spectacular,’
replied.

"Did Ferrie ever recuest that you leave the premises before talking about this?"
Dymond then asked.

"Wo," Russo stated, pointing out, nowever, that he did leave the party from time
to time to wander outside.

"Did anyone swear you to secrecy about this?” Dymend asked.

"No, never did," said Russo.

Dymond also wanted to lmow if the conspiracy tallk started off as a general coii-
versation abzul assassinating a pregident, and not Ilenncdy in particular.

"I'm not sure it started avout Kennedy. But there a lut of anti-Kennedy sen-
i

' Russo

timent," Russo replied.
fifter the sccond day of Rugszo's testimony, the various vadio and TV news blurbs also
made much of the fact that Rurso admitted there had been po “agreement" among the threc
alleged conspirators Go Lill Kenuedy. Azain, it is instructive to lock at what Russo
actvally said in the course of Dymond's cross exqmination (Timos-Picayune, 2/12):
Dymond then asked Russo i in the parts c¢i the convers ESE”HE”EEEE&, he heard
any indication of any agrecrent between the men. Alcock objected, and Judge Hazgerty

said this "is a question oy the jury to decide.”

Russo then said that Ferrie had said, "We will i1l hin,” and Dymond got the wit-
ness to admit that Ferrie had said this on several other occasions.
"Did Leon Oswald agree Lo kill ihe President?” Dymond asked.
"NO.” 1
"Did Clem Derirand sgrec to kill the President?
IINO 2 m
"Then you never heaxd anyone agree to kaiiz"
"I heard people talking...it seemed to me they were in agreement about certain
things."
"Did you ever hear them suy, 'We will do it.'?"
- 'Russo said he had heard Fervie say, "We will get him," and that he first heard
‘him say this between June and August of . 1963.
I believe that, there are two popular misconceptions about Russo. First, it is scmehow
assumed that Russo himself is trying to pin the conspiracy rap on Shaw, Ferrie and
Oswald. He is not. He has said several times that he did not, at the time, consider
Tthe men to be conspirators. All he is testifying to is the conversation that he heard
and the people he heard it from. According to the Eg@ggiﬁgcaggﬁe (2/12), "Russo, point-
ing to Shaw, said he was 100% absolutely surc that he (Shaw) was the person he has scen
at the meeting at David Ferrids home in 1863. However, when Dymond used the word "con-
spirators,’ Russo corrected him, saying, 'I ncver used the word 'conspirators'.”

"

BN
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The second misconception is that Russo is Garrison's "star" witness. This notion
comes about because Russo happened to be the only major Statc witness to testify in
the preliminary hearings two years ago. All indications are that Garrison had other
evidence as well as other witnesses that he did not reveal at the preliminary hearings
for the obvious reason that he did not want to divulge his entire case before it came
to trial. Nevertheless, Russo's testimony is important, and it is important that we
know just what he said about that meeting. Here again is the Times-Picayune report, 2/11:

Asked about the conversation that took place, Russo said that Ferrie, controlling
the conversation, re-emphasized how easy 1t would be to kill the president. He said
Ferrie carried around a"bunch of clippings! and thosc that Russo could sec had
"Kennedy's name on them."

Ferrie was pacing back and forth, said Russo, and the speech in Spanish was play-
ing on the record player, and Ferric was "muttering about Kennedy."

"He was telling how this projected assassination team would pull off the assass-
ination of President Kemnedy." Russo said Ferrie spoke &f the "training of fire for
two of us to escape, and one of us would have to be s patsy." Russo said Ferric
continued, "There should be a diversionary dhot," which would attract the attention
of people and police in the area "and the other shots would be for the kill."
Ferrie said they would be fired almost simultaneouslyu

Russo continued that Ferric said as soon as the assassination was comﬁleted "the
escape would be by flight, either to Brazil or Cuba."

Ferrie said, according to Russo, that if Brazil was selected, there would have to
be a stop in Mexico to refucl.

At this point, testified Russo, Shaw objected, pointing ocut that a stop in Mexmco
would requirc cooperation from persons where the refueling stop was made.

"Oswald told him to shut up," testified Russo, " 'Shut up,' he said, 'Ferrie
knows what he's doing; he's a pilot.'"

Then , Russo said, Ferrie discussed an alternate plan. He said the individuals
could do something on the day of the assassination to give them alibis.

Russo claimed that Shaw said he could go on a business trip with his company "on
the coast." Ferrie said he could speak at a college. Oswald, Russo said, did not
say anything in regard to this point.

Perhaps these few brief exeerpts from the full testimony are sufficient to enable you
to form your ovm opinion concerning the credibility of Russo's testimony. My own view
is that he is an intelligent and articulste young man who, although greatly upset at
having become involved in all of this, is trying to be scerupplously honest in recount-
ing his recollections. LA Free Press cditor Art Kunkin, who has been observing the
trial, writes in the latest issue (2/14) that "Perry Russo is a convinecing witness"
who "insists on qualifying all statements." It is reasonable Lo assume that the jury
will also find him convineing, but his testimony alone will probably not be enough

to convict Clay Shaw.

Prescott 8. Nichols

THE FOLLOWING LETTER WAS SENT ON 2/3/69 TO MR. PYE CHAMBERLYN, OF THE METROMED TA
NEWS BUREAU, WASHINGTON, D.C., BY LILLIAN CASTELLANO OF LOS ANGELES. THE INFORMATION
ALLUDED TO NOT ONLY PROVIDES A BASIS FOR SPECULATION REGARDING A CONSPTRACY TN THE
RFK MURDER, BUT ALSO FURNISHES INSIGHT REGARDING MEDIA REACTION TO SUCH EVIDENCE.

Dear Mr. Chamberlyn:

On Monday morning, 2/3/69, between 6:45 AM and 8:15 AM on KLAC radio news, I heard
twice a "voice report" from Metromedia reporter Walter Rogers in Washington, D.C.

In that "voice report” Mr. Rogers said that in the assassination of RFK hints of
conspiracy were raised when the Sccret Service in Washington, D,C., had revealed that
they "had a file" on the man who worked in the kitchen of the Ambassador Hotel, and
whose car ignition fit a key found in Sirhan's pocket at the time of his arrest. The
Secret Service said that if it had been the President who was to have visited the
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Ambassador, this man would have been removed from the vicinity or taken into custody.

On Monday afternoon, when I heard no mention of the above anyvhere else, I called
the newsroom of KLAC and asked to pay for a tape or a transcript of that voice report.
They told me that they had no record of it there, and that I would have to write to
you in Washington.

Later that afternoon, I heard Phil Green, Metromedia rcporter at the courthousc of
the Sirhan trial, interview Chief Deputy DA Lynn D. Compion regarding the conspiracy
talk, and heard Compton reply that "it was a loose lock" and that "those were his (Sir-
han's) keys, all right," and that the District Attorney's office had not had presented
to them "one SClnull1a” of evidence regarding a coaspiracy or that anyone clse was
associated with him in it in any way. (“SClntlllm” is a favorite word of J. Edgar
Hoover, and he used it in his testimony before the Warren Comr*ssion, when he said
they had not been PrLSCﬂde with a "secintilla of evidence" that there was a conspiracy
or that anyone elsc vwas associated with Oswald in it in any way.)

I then called back the newsroom at KLAC and tricd to talk to Phil Green. He wasn't
there, and I talked to Culver and Provenson and told them I would like to trade. If I
could get an identified copy of the tape or a transcript of the tape of that Walter
Rogers' voice report from Washington, I would trade a picture of the police searching
and fingerprinting the kitchen workeds car, which showed the license plate number.
Also, a report from Sacramento, which gave the man's name and addressn Also the grand
jury transcript testimony which gave the information that Sirhan's own car, a 1956 De-
Soto scdan, License #AJWS093, had been found with six XKeys in a wire Keyring in the
glove compartment, and the six keys all fit the ignition and trunk of that car. Also
from the grand jury transcript, when Sirhan was arrested he had one key (not one of
the six Uhluh fit and were found in his car) plus four $100 bills, one $5 bill, four
$l bills, some change, two newspaper clippings, onu white typewriter sheet (somo leind
of Kenmedy yell), two unused 22 cali bullets, one "with the head of a bullet." That
ong key it the kitchen workers cay, a 1959 Chrysler tudor.

I also mentioned a tapec I have of a newvemaker call Joel A, Spivak made to CGeorge
T. Davis, the attorney for Jack Kirshke and also the attorney for the minister with
the horse deal with Sirhan. In that LaDQ Davis mentions that Sirhan told the minister
that "he had a friend in the kitchen.'

Culver gave me the brush- said that they didn't have the tape there- that they
erased it right away and used the tapc again. He said that all the information I wanted
to trade was gvaillable to them and read me a little sermon about &ny murder case will
be full of conflicting reports. He said I would have to write to you in Washington...

ON 2/7/69 A COPY OF THE SCRIPT WAS SENT TO LILLIAN CASTELLANO,. AND IS REPRINTED RELOW:

Federal agents investigating the murder of Senator Robert Kennedy have uncovered some
evidence which hints at conspiracy..

When the eseccused assassin, L:rhap Sirhan, was apprehended, police discovered that
keys in his pocket fit a car parked a block from the hotel...The car belonged to a
kitchen worker at the hotel at which Kennedy was shot...Reliable sources also report
that the Secret Service had a file on this kitchen worker, and had it been the President
who was in the hotel, the Sccret Service would have detained the man before the Pres-
ident ever came to town. While the Secret Service had no files on Sirhan before the
Kennedy Murder...they did apparently consider this kitchen worker in question at least
a2 threat to presidents. (Walter Rogers, Metromedia News, Washington)

HALLECK'S RULING A VICTORY FOR GARRISON
lig FER 2

District Judge Charles Halleck in Washington, D.C., ruled two days ago that Dr. Cyril

Wecht, M.D., LLB and Warren Report critic be allowed to study the JFK autopsy photos

and x-rays, by February 17. Wecht will soon testify for the prosccution in New Orleans.

Sources in Washington indicate however that the Federal Government plans to appeal
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this decision, thereby once again blocking access to this important evidence which
has a high order of relevance to the Shaw conspiracy case.
More on this in our next Newsletier.

CLOSING NOTE

In spite of the length of this 1ssue, we were forced to reluctantly omit much material
deserving of your attention, especially as regards the arguments before Judge Halleck
in Washington. We will therefore print another edition within a week, both to keep
you up to date on the Shaw trial and to adeouatcly cover other material. To hel
support this Newsletter, you may send contributions (and/or suggestions, articles,
criticisms, news tips,ctc.) to: ASSASSINATION INQUIRY COMMITTEE

4718 Saratoga Avenue, San Dicgo, California 92107

Editors: Prescott S. Nichols

Stephen Pauley, M.D.
George Abbott, M.D. February 16,; 1969
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